
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 15. november 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 234 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 234:  

”Vil ministeren i fortsættelse af samrådet 12/11-19 om effektiviseringskrav for kvali-

tetsfondsbyggerierne nærmere redegør for de tal for effektiviseringsmuligheder, som 

de enkelte regioner meldte ind til screeningsrapporten fra 2008, og vil ministeren for-

holde sig til, om disse tal er realistiske som forudsætning for effektiviseringskra-

vene?” 

 

Svar: 

De effektiviseringsmuligheder, som regionerne meldte ind i forbindelse med Ekspert-

panelets første screeningsrapport i 2008, var udtryk for hver enkelt regions forelø-

bige vurdering af det samlede effektiviseringspotentiale for alle regionens sygehuse. 

De tal, der blev meldt ind i forbindelse med den første screeningsrapport, er derfor 

ikke sammenlignelige med de effektiviseringskrav, der blev stillet til de enkelte kvali-

tetsfondsbyggerier i forbindelse med de endelige tilsagn, eftersom de krav angår ef-

fektiviseringspotentialet i hvert enkelt byggeri. Det er ikke meningsfuldt at sammen-

ligne effektiviseringspotentialerne på samtlige sygehuse med effektiviseringskravene 

på de enkelte kvalitetsfondsbyggerier. 

 

Jeg kan desuden henvise til mit svar på SUU alm. del spm. 150 for en uddybning af de 

potentialer, som de enkelte regioner meldte ind til screeningsrapporten fra 2008. 
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